
 

 

Protokół Nr XXXVI/2017 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 26 października 2017r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
00

 

Zamknięcie obrad – godz. 12
15

 
 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach XXXVI Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 13 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

 

Nieobecne radne: 

1. Ewa Pawlińska 

2. Krystyna Rybczyńska-Mróz 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Jan Szewczyk, Skarbnik Gminy Marta 

Chłopek, Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński oraz 11 innych zaproszonych osób, według 

listy obecności stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady Gminy 

Wierzchowo. 

 

Obrady protokółowała - Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady. 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
00

 otworzył XXXVI Sesję 

Rady Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 24 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej 

sesji został przekazany radnym w terminie wskazanym w §24 pkt 4 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad: 

 
1) Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2) Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3) Przyjęcie protokołu z XXXV Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4) Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5) Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie międzysesyjnym 

6) Interpelacje i zapytania Radnych. 

7) Trybuna obywatelska. 



8) Ocena informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy Wierzchowo za I półrocze 2017 

roku. 

9) Informacja o stanie realizacji inwestycji i remontów przyjętych do planu na 2017 rok. 

10) Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie regulaminu udzielania stypendiów za wyniki w nauce dla uczniów szkół 

podstawowych i klas gimnazjalnych zamieszkujących na terenie Gminy Wierzchowo 

– druk nr 204; 

2) w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Wierzchowo 

- druk nr 205; 

3) w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują  

mieszkańcy i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 

terenie Gminy Wierzchowo – druk nr 206; 

4) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2018 rok – 

druk nr 207; 
5) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2018 

rok – druk nr 2018. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

12. Komunikaty i sprawy różne. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z Radnych lub Wójt chciałby 

uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe punkty lub o inne istotne dla Rady 

lub naszej społeczności samorządowej zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie chciałby 

zaproponować zdjęcie z porządku obrad któregoś z tematów? 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że protokół z posiedzenia 

XXXV Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 27 września 2017 roku został 

wyłożony do wglądu w biurze Rady i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne uwagi 

dotyczące zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu 

uregulowana została w §43 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęły 

żadne uwagi dotyczące zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał protokół za 

sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. Zapytał, kto jest za 

przyjęciem protokołu z XXXV sesji Rady Gminy? 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XXXV 

sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił 

do realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 

 

Informacja pisemna Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, którą radni otrzymali w 

terminie wcześniejszym stanowi załącznik nr 3 do nin. protokołu. 



Do informacji nikt nie zgłosił zapytań. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 4 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 5. 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy o złożenie 

informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 

1. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

 

Protokół Komisji Nr 10/2017 stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

2. Przewodnicząca Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata. 

Protokół Komisji Nr 9/2017 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

3. Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Józef Janicki. 

Protokół Komisji Nr 9/2016 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

4. Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 9/2016 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu.  

 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 5 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 6. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że w okresie międzysesyjnym  

Radni nie złożyli interpelacji. 

 

Na sesji interpelacje złożyli: 

 

Radna Genowefa Rosochowata złożyła interpelacje o następującej treści: 

 

Interpelację kieruję do Wójta Gminy Wierzchowo. W imieniu mieszkańców 

Żabina proszę o zasypanie dziur na drodze gminnej koło sklepu Pana Ambroziaka 

w kierunku posesji Pani Wojtowicz. Mieszkańcy boja się tą drogą jeździć, żeby nie 

uszkodzić samochodu. 

 

Radna Lidia Kałandyk złożyła dwie interpelacje o następującej treści: 

 



1) W imieniu mieszkańców wsi Żabin zwracam się z prośbą do Wójta Gminy 

Wierzchowo o zasypanie dziury przy przystanku autobusowym przy drodze w 

kierunku wsi Żeńsko. 

2) W imieniu mieszkańców wsi Żabin zwracam się z prośbą do Wójta Gminy 

Wierzchowo o remont drogi tzw. kasztanowej. Droga jest w złym stanie, 

pojawiły się duże i głębokie dziury. 

 

Radny Maciej Słomka złożył dwie interpelacje o następującej treści: 

 

1) Na prośbę mieszkańców posesji tuż za miejscowością Świerczyna na łuku 

drogi powiatowej biegnącej w kierunku miejscowości Otrzep istnieje 

konieczność montażu lampy oświetleniowej. W okresie jesienno-zimowym, 

jak też w porze nocnej na tym odcinku drogi jest bardzo słaba widoczność, co 

powoduje zagrożenie w ruchu pieszych i pojazdów. W znacznym stopniu 

poprawi to bezpieczeństwo użytkowników drogi powiatowej we wsi 

Świerczyna. 

2) Zwracam się do Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku pomorskim o pilna 

naprawę pobocza drogi powiatowej przebiegającej w miejscowości 

Świerczyna od posesji nr 43 do posesji 48. Stan pobocza drogi w wielu 

miejscach zagraża bezpieczeństwu użytkowników. Występuje na niej bardzo 

duża ilość zagłębień i nierówności, co powoduje trudności w mijaniu się 

pojazdów na tym fragmencie drogi. Proszę o jak najpilniejsze rozpatrzenie tej 

sprawy. 

 

Radny Wiktor Majda poinformował, że na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów w dniu 

23 października 2017r. zgłosił remont placu i drogi na terenie byłego zakładu rolnego i 

utwardzenie pobocza drogi tzw. bocznej od strony Pana Jędrzejczaka w Osieku Drawskim. 

Odnosząc się do zapisu w protokole z posiedzenia Komisji dotyczącego informacji Wójta, że 

środki planowane w budżecie bieżącym na transport Wójt zamierza przeznaczyć na remonty 

dróg i ich odwodnienie (kwota około 15-20 tys. zł) zapytał, czy może uznać zgłoszenie za 

wystarczające, czy ma złożyć w tej sprawie interpelacje. 

Wójt odpowiedział, że zgłoszenie radnego Wiktora Majdy na posiedzeniu Komisji Budżetu i 

Finansów jest wystarczające. Dodał, że w ramach tych środków zamierza przeprowadzić 

remont drogi na osiedlu tzw. tartacznym w Wierzchowie, dokończyć remonty dróg gminnych 

na terenie Świerczyny (w kierunku byłego SKR i byłego ośrodka zdrowia), utwardzić 

pobocza drogi w Boninie, ponieważ woda spływa na posesję prywatną i remont odcinka drogi 

w Boninie w kierunku Stawna. 

 

Radny Józef Janicki zwrócił się prośbą do Wójta o podjęcie działań mających na celu 

udrożnienie dopływu wód do jeziorka w Świerczynie od strony Państwa Wróblewskich i 

odblokowanie odpływu wód z tego jeziorka oraz poprawienie stanu drogi przy posesji Pani 

Słomińskiej w Świerczynie. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz, wobec braku dyskusji zamknął punkt 6 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 7 porządku obrad i ogłosił 

przerwę. 



Przerwa: godz. 10
40

 – 10
55

. 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

13 radnych i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

Ad. 8 
 

Informację o przebiegu wykonania budżetu Gminy Wierzchowo, informację o kształtowaniu 

się wieloletniej prognozy finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć oraz 

informacji o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury, 

uwzględniającą stan należności i zobowiązań radni otrzymali w ustawowym terminie. 

Informacja pisemna o przebiegu wykonania budżetu sanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu. 

 

Na sesji Wójt Gminy Jan Szewczyk omówił stan realizacji budżetu w zakresie przebiegu 

realizacji inwestycji, a zadaniem priorytetowym jest i w najbliższym czasie będzie budowa 

sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Będlino i Świerczyna oraz modernizacja 

oczyszczalni ścieków w Wierzchowie. Wójt podkreślił zasługę Skarbnika Gminy Marty 

Chłopek w działaniach mających na celu odzyskanie podatku VAT z inwestycji gminnych. 

 

Skarbnik Gminy Marta Chłopek poinformowała, że  budżet Gminy Wierzchowo za I półrocze 

2017 roku zamyka się następującymi kwotami: 

Dochody ogółem: 

1) Plan po zmianach – 18.725.236,50 zł 

2) Wykonanie - 10.037.496,94 zł, tj. 53,6% 

3) Dochody majątkowe – 165 485,09 zł 

 

Wydatki ogółem 

1) Plan po zmianach – 17.789.168,55 zł 

2) Wykonanie – 9.013.98,48, tj. 50,7% 

3) Wydatki majątkowe – 134.508,70 zł, tj. 11,13% 

 

Wynik finansowy: 

1) Plan (nadwyżka) – 936.067,95 zł 

2) Wykonanie (nadwyżka) – 1.023.513,46 zł 

 

Przebieg wykonania budżetu Gminy Wierzchowo za I półrocze 2017 r. Radni analizowali na 

posiedzeniach Komisji. W związku z tym, że radni nie podjęli dyskusji na posiedzeniu sesji 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkieiwcz poprosił Przewodniczących poszczególnych 

Komisji o przedstawienie opinii. 

Komisje Rady Gminy, tj.: 

1) Komisja Rewizyjna, 

2) Komisja Kultury, 

3) Komisja Rolnictwa, 

4) Komisja Budżetu i Finansów 

oceniły pozytywnie przebieg realizacji budżetu Gminy Wierzchowo w pierwszym półroczu 

2017 roku. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że opinia Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 19 września 2017 roku jest pozytywna z pewnymi 

zastrzeżeniami. Uchwała CXII.453.Z.2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 19 września 2017r. w sprawie wydania opinii o 



przedłożonej przez Wójta Gminy Wierzchowo informacji o przebiegu wykonania budżetu 

Gminy za I półrocze 2017r. oraz o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej 

stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 8 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 9. 

 

Ad. 9 

 

Informację o stanie realizacji inwestycji i remontów przyjętych do planu na 2017 rok 

przedstawił Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński: 

 

1. W roku bieżącym zakończono budowę rurociągu przesyłowego sieci kanalizacji 

sanitarnej tłocznej na trasie Sośnica – Otrzep. Zadanie wykonał Gminny Zakład 

Gospodarki Komunalnej w Wierzchowie. Na dzień sporządzenia niniejszej informacji 

oczekujemy na inwentaryzację geodezyjną powykonawczą w celu rozliczenia zadania z 

Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie. 

 

2. W miesiącu  październiku 2017r. do Urzędu Marszałkowskiego Województwa 

Zachodniopomorskiego w Szczecinie złożony zostanie wniosek o dofinansowanie zadania 

polegającego na  budowie sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Będlino i 

Świerczyna. W chwili obecnej trwają prace nad skompletowaniem dokumentacji 

aplikacyjnej. Zadanie realizowane będzie przez Związek Miast i Gmin Pojezierza Drawskiego 

w Złocieńcu.  

3. Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków – etap II - Zadanie to jest w trakcie 

realizacji. Planowany termin zakończenia zadania to koniec roku 2017. W ramach niniejszego 

projektu zamontowanych zostanie łącznie 15 oczyszczalni przydomowych w 

miejscowościach Bonin, Danowice, Dębniewice, Nowe Laski, Wielboki, Wierzchówko. 

 

4. Budowa elektrowni fotowoltaicznej SUW (Stacja Uzdatniania Wody) Wierzchowo - 

14.03.2017r. złożony został wniosek o udzielenie dofinansowania w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego na lata 2014 – 2020, działanie 

2.10 „Zwiększenie wykorzystania odnawialnych źródeł”. Od dnia 30.05.2017 r. oczekujemy 

na jego weryfikację przez Urząd Marszałkowski Województwa Zachodniopomorskiego.  

 

5. W ramach ogłoszonego przez Stowarzyszenie Lokalna Grupa Działania „ Partnerstwo 

Drawy z Liderem Wałeckim” naboru na operacje w ramach poddziałania 19.2 „Wsparcie na 

wdrażanie operacji w ramach strategii rozwoju lokalnego kierowanego przez społeczność” 

objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 złożono w dn. 

14.07.2017 r. wniosek na zadanie pod nazwą „Budowa boiska wielofunkcyjnego wraz z 

ogrodzeniem w miejscowości Świerczyna”.  Uchwałą Rady Stowarzyszenia LGD wniosek 

został wybrany do dofinansowania. Koszt inwestycji 309 091,00 zł, dofinansowanie 63,63 % 

- kwota dofinansowania 196 674,60 zł. Obecnie trwa ocena wniosków przez Urząd 

Marszałkowski w Szczecinie. 

 

6. Gmina Wierzchowo wspólnie z Ochotniczą Strażą Pożarną w Wierzchowie zrealizowała 

inwestycję pn. „Wymiana posadzki w garażu remizy OSP w Wierzchowie wraz z 

utwardzeniem nawierzchni przed remizą w Wierzchowie”. Wykonawcą zadania była firma 

BTL Budownictwo Transport Logistyka Przemysław Domański z Kalisza Pomorskiego. 



Koszt zadania 90 000 zł w tym: 30 000 zł Gmina Wierzchowo, 15 000 zł dotacja z Powiatu 

Drawskiego, 45 000 zł OSP Wierzchowo.  

 

7. W dziale gospodarka mieszkaniowa na zakup usług remontowych i materiałów poniesiono 

wydatki w wysokości 11 648,92  zł. Zakupione materiały przeznaczone zostały do remontu 

pomieszczeń w lokalu użytkowym w budynku przy ul. Długiej nr 43 w Wierzchowie: 

wymiana stolarki okiennej i drzwiowej, montaż komina i przeniesienie pieca, wykonanie 

podjazdu dla niepełnosprawnych oraz do drobnych napraw w innych budynkach 

komunalnych należących do Gminy Wierzchowo. 

 

8. W bieżącym tygodniu zostanie ogłoszone zapytanie ofertowe na opracowanie studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Wierzchowo.  

 

9. W ramach bieżącego utrzymania dróg gminnych w roku bieżącym zostały wykonane 

konserwacje nawierzchni następujących dróg gminnych o nawierzchni gruntowej: 

 - droga gminna w kierunku Wierzchówka (ul. Polna, Wierzchowo) 

 - droga gminna w Sośnicy (przy kościele) 

 - droga gminna w Wierzchowie ul. Leśna (osiedle domków jednorodzinnych) 

 - droga gminna w Wierzchowie ul. Długa (vis a vis ośrodka zdrowia). 

Łączny koszt konserwacji ww. dróg wyniósł 27.107,33 zł 

Ponadto wykonano również bieżącą konserwację nawierzchni dróg asfaltowych w 

miejscowości Wierzchowo – ul. Szkolna, 3-go Marca, ul. Długa (przy przedszkolu) – łączny 

koszt wyniósł 4.428 zł. 

 

10. Z końcem marca b.r. - zgodnie z aneksem do umowy oświetleniowej z 2016 r - na ul. 

Długiej w Wierzchowie – wzdłuż drogi gminnej przy dawnym dworcu PKP spółka Energa 

Oświetlenie wybudowała 4 nowe lampy sodowe. Ponadto w miejscowości Sośnica na drodze 

gminnej zamontowano dodatkową oprawę oświetleniową.  

 

11. W dniu 5 października b.r. Gmina Wierzchowo zleciła spółce Emulex Kalinowski ze 

Stargardu wykonanie bieżącej konserwacji nawierzchni dróg gminnych asfaltowych (poprzez 

uzupełnienie nawierzchni mieszanką grysowo-emulsyjną z miałowaniem przy użyciu 

remontera typu Jetpacher) w następujących miejscowościach:  

 -Świerczyna – droga przy krzyżu w kier. dawnego ośrodka zdrowia,  

 - Wierzchowo (uzupełnienie nowych ubytków ul. Szkolnej) 

 - Garbowo 

Wykonanie przy sprzyjających warunkach pogodowych. 

 

12.  Gminny Zakład Gospodarki Komunalnej w Wierzchowie. 

1) w dziale działalność usługowa (cmentarze) 

- zakup usług remontowych - zaplanowano kwotę 246,00 zł, z czego wykonano 77,71 zł 

(legalizacja gaśnic w kaplicach i plombowanie licznika elektrycznego po awarii prądu). 

- zakup materiałów - zaplanowano 3.264,00 zł. Na materiały związane z remontami  i 

bieżącymi konserwacjami wydatkowano kwotę  1.924,73 zł w tym m.in. na materiały 

potrzebne do usunięcia skutków awarii prądu na cmentarzu w Wierzchowie (kaplica) oraz do 

drobnych napraw w kaplicach np. umywalka, zamek do drzwi czy oświetlenie. 

2) W dziale gospodarka komunalna i ochrona środowiska 

- zakup usług remontowych zaplanowano kwotę 37.754 zł. Wykonanie na dzień 30.09.2017 

wyniosło 13.195,28 zł. Dotyczyło to takich zakupów, jak: remont ciągnika Zetor i wozu 

asenizacyjnego, naprawa samochodu Renault, konserwacja dźwignic na oczyszczalni 



ścieków, legalizacja gaśnic w pojazdach i budynkach GZGK, naprawa tachografu w 

Mercedesie, przezwojenie silnika w przepompowni,  brama wjazdowa do GZGK, 

konserwacja kserokopiarki, naprawa sterownika w przepompowni PW4. 

- zakup materiałów - zaplanowano 264.148,22 zł. Na zakupy  dotyczące napraw, remontów 

i bieżących konserwacji  wydano kwotę ok. 82.000 zł. Dotyczy to min. zakupu części do 

naprawy ciągników i wozów asenizacyjnych oraz Mercedesa,  Renault i koparki CASE, 

armatura wodno-kanalizacyjna zużywana przy bieżącej obsłudze sieci wod-kan, zakup 

wodomierzy, zamrażarka do rur, blacha na dach do hydroforni, sterownik do PW2, zasuwy 

burzowe, materiały do konserwacji ksero itp. 

- zakupy inwestycyjne - zaplanowano kwotę 37.054,10 zł. Wykonanie to kwota 2.054,10zł - 

zakup łyżki skarpowej do koparko-ładowarki CASE. 

 

13. Gminny Ośrodek Kultury, Sportu i Turystyki w Wierzchowie  

- Opracowanie dokumentacji technicznej na poczet budowy sanitariatów w Sali wiejskiej w 

Sośnicy. Projekt budowlany został złożony do wydziału Architektoniczno – Budowlanego 

Starostwa Powiatowego w Drawsku Pomorskim w celu uzyskania pozwolenia na budowę. 

- Malowanie świetlicy wiejskiej w Osieku Drawskim. Na chwilę obecną została już zakupiona 

część materiałów i czekamy na możliwość wykonania remontu przez Zakład Karny w 

Wierzchowie.  

- Naprawa i ocieplenie rur wodociagowych przy budynku Sali wiejskiej w Sośnicy. Prace 

zostały wykonane w całości. 

 

14.  Szkoła Podstawowa w Wierzchowie 

W okresie ferii zimowych br. został wykonany remont stołówki szkolnej - materiały do 

remontu zostały zakupione w 2016r., remont wykonali pracownicy szkoły. 

 

15. Zespół Szkół w Świerczynie 

W sierpniu br. odmalowano stołówkę szkolną i kuchnię. 
 

Informacja pisemna stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 9 porządku obrad 

i przystąpił do realizacji  pkt 10. 

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał kolejno pod głosowanie następujące 

projekty uchwał: 

11) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXVI/200/2017 w sprawie regulaminu udzielania stypendiów za 

wyniki w nauce dla uczniów szkół podstawowych i klas gimnazjalnych 

zamieszkujących na terenie Gminy Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 11 do 

nin. protokołu, 

12) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXVI/201/2017 w sprawie regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 12 do nin. 

protokołu, 



13) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXVI/202/2017 w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości, na których zamieszkują  mieszkańcy i zagospodarowania tych odpadów 

w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na terenie Gminy Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 13 

do nin. protokołu, 

14) Wójt Gminy Jan Szewczyk przedstawił autopoprawkę (stanowiącą załącznik nr 14 do 

nin. protokołu) do projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od nieruchomości na 2018 rok, polegającą na zmianie wysokości stawek podatków w 

następującym zakresie: 

1) od gruntów: 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,85 (było 0,80) zł od 1 m
2 

powierzchni; 

b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi 

płynącymi jezior i zbiorników sztucznych – 4,60 (było 4,54) zł od 1 ha powierzchni; 

c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 0,40 zł od 1 m
2 

powierzchni; 

d) niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z dnia 

9 października 2015 r. o rewitalizacji (Dz. U. z 2017 r. poz. 1023, z późn. zm.), 

i położonych na terenach, dla których miejscowy plan zagospodarowania 

przestrzennego przewiduje przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową, usługową albo 

zabudowę o przeznaczeniu mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje zabudowy, 

jeżeli od dnia wejścia w życie tego planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 

4 lat, a w tym czasie nie zakończono budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego 

- 2,98 zł od 1 m
2 
powierzchni; 

2) od budynków lub ich części: 

a) mieszkalnych – 0,75 (było 0,73) zł od 1 m
2 

powierzchni użytkowej; 

b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 

mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 22,80 

(było 22,60) zł. od 1 m
2 

powierzchni użytkowej; 

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 

kwalifikowanym materiałem siewnym – 10,80 (10,50) zł. od 1 m
2 

powierzchni 

użytkowej; 

d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów 

o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 4,30 

(4,00) zł od 1 m
2 

powierzchni użytkowej; 

e) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 7,20 (7,00) zł. od 1 m
2 

powierzchni użytkowej; 

3) od budowli – 2% ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 3 i ust. 3-7 

ustawy o podatkach i opłatach lokalnych. 

 

Autopoprawkę szczegółowo analizowały na swoich posiedzeniach Komisje Rady Gminy, 

to jest Komisja Rewizyjna i Komisja Budżetu i Finansów. 



Radna Genowefa Rosochowata odnosząc się do przedstawionej autopoprawki oznajmiła, 

że to jest wielka kpina jak się postępuje z Radnymi. Przedkłada się autopoprawkę dla 

Radnych 5 minut przed posiedzeniem sesji. Na posiedzeniu Komisji Kultury i Komisji 

Rolnictwa nie było mowy o podwyższeniu podatków od nieruchomości oprócz podatku od 

gruntów pozostałych w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego. Skarbnik Gminy zapewniała, 

że oprócz podwyższenia tego podatku nie będzie podwyższany podatek od innych 

nieruchomości. 

Wójt odpowiedział, że dopiero przed posiedzeniem  Komisji Budżetu i Finansów powziął 

informację, że maksymalne stawki podatków i opłat rosną o wskaźnik inflacji (o ok. 1,9%) 

– obwieszczenie Ministra Rozwoju i Finansów. Taka informacja została przedstawiona na 

posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów. W czasie dyskusji ustalono by nie powiększać 

dysproporcji pomiędzy obowiązującymi stawkami na terenie naszej gminy a górnymi 

granicami stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych określonych w obwieszczeniu 

Ministra Rozwoju i Finansów. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Ryszard Borowicz dodał, że sugestia 

Komisji była taka, żeby podążać do górnej granicy stawek, tzw. stawek maksymalnych.  

W związku ze zgłoszonymi uwagami niektórych Radnych na temat wprowadzonej 

autopoprawki Wójt zaproponował zwołanie sesji nadzwyczajnej w celu odbycia dyskusji 

na temat wysokości stawek. 

 

W związku z tym, że głosy Radnych na powyższy temat były podzielone Przewodniczący 

Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz oznajmił, że nie widzi potrzeby zwoływania sesji 

nadzwyczajnej i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości na 2018 rok z uwzględnieniem autopoprawki. Zapytał, 

kto jest za jego przyjęciem? 

 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 11 głosami 

„za” przy 1 głosie „przeciwnym” i 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła uchwałę Nr 

XXXVI/203/2017 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

na 2018 rok – która stanowi załącznik nr 15 do nin. protokołu, 

15) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXVI/204/2017 w sprawie okreslenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych na 2018 rok – która stanowi załącznik nr 16 do nin. 

protokołu, 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 10 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji pkt 11. 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treść odpowiedzi na 

interpelacje, które wpłynęły do biura Rady Gminy na zgłoszone przez radnych w ostatnim 

czasie interpelacje. 

Na interpelacje zgłoszone na sesji zostaną udzielone odpowiedzi pisemnie. 

 



Odpowiadając radnemu Józefowi Janickiemu w sprawie udrożnienia dopływu wód do 

jeziorka  i odblokowania odpływu wód z tego jeziorka w Świerczynie Wójt poinformował, że 

rozważy rozwiązanie tego problemu  przy pomocy ciśnieniowego sprzętu (WUKO).  

 

Radny Maciej Słomka przypomniał Wójtowi o realizacji interpelacji w sprawie 

zorganizowania placu parkingowego przy sali wiejskiej w Świerczynie. 

Wójt odpowiedział, że rozważy możliwość realizacji tego zadania przy konstrukcji budżetu 

na 2018 rok. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 11 

porządku obrad i przystąpił do realizacji pkt 12. 

Ad. 12 

 

W związku z brakiem dyskusji w tym punkcie porządku obrad sesji Przewodniczący Rady 

A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 12 porządku obrad i przystąpił do realizacji pkt 13. 

Ad. 13 

 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz  

o godz. 12
15

 zamknął obrady XXXVI sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

Na tym protokół zakończono. 

 

        Przewodniczący Rady 

        Andrzej Kaczorkiewicz 

 

 

 

 

Podpis protokolanta: 

…………………. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przebiegu sesji. 


